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HOOLEKOGU KOOSOLEK 31.10.2024 

Protokoll 

Hoolekogu 2024/2025 õa 1. koosolek toimus 

 Koerus 

 31. oktoobril 2024 

 algusega kell 17.04, lõpp kell 19.25. 

Juhataja: lasteaia direktor Anu Kangur; hoolekogu esimees Mari-Liis Murakas1 

Koosolekul osales 10 hoolekogu liiget, puudus 0 liiget, kokku 11 kutsutut. Koosolek oli 

otsustusvõimeline. 

Osalejad:  Toomas Tammik2, Katre Kasemaa, Kerli Aasaväli-Ivanov, Meelis 

Männik, Mari-Liis Murakas, Mikk Paas, Triinu Hordo, Rain Rõmmelgas, 

Daniel Würsch, Mare Pung; 

Anu Kangur (lasteaia direktor). 

Puudujad:  - 

Päevakord 

1. Hoolekogu koosolekute protokollija valimine 

2. Hoolekogu esimehe ja aseesimehe valimine 

3. 2024/2025 õppeaasta hoolekogu tegevuskava koostamine 

4. 2024. a lasteaedade rahuloluküsitluste tulemused ja tagasiside 

5. Tagasiside hoolekogu järelpärimiste kohta Järva Vallavalitsusele 

6. Ülevaade kohatasu võlgnevustest 

7. Riskianalüüs 

8. Info 

9. Ettepanekud, soovitused hoolekogult 

 

1. HOOLEKOGU KOOSOLEKUTE PROTOKOLLIJA VALIMINE (juhatas Anu 

Kangur) 

Hoolekogu otsustas: valida hoolekogu koosolekute protokollijaks 2024/2025 õppeaastal  

hoolekogu liige Triinu Hordo (poolt 9, erapooletuid 1). 

 

2. HOOLEKOGU ESIMEHE JA ASEESIMEHE VALIMINE (juhatas Anu Kangur) 

Anu Kangur tutvustas hoolekogu esimehe ülesandeid (esindamine, koosoleku kokku kutsumine 

ja juhatamine). Triinu Hordo juhtis hoolekogu tähelepanu hoolekogu koosoleku protokollide 

topeltkontrollile ja selle vajadusele. Hoolekogu koosoleku protokolli allkirjastavad nii 

koosoleku juhataja kui protokollija. 

Hoolekogu otsustas ühehäälselt: 

 
1 Vastavalt hoolekogu töökorrale juhib direktor hoolekogu koosolekut kuni hoolekogu esimehe valimiseni ja  

annab pärast esimehe valimist koosoleku juhtimise esimehele üle. 
2 Saabus kell 17.07 päevakorrapunkti nr 1 arutelu ajal. 

https://www.riigiteataja.ee/akt/431122022008
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2.1. valida hoolekogu esimeheks Mari-Liis Murakas; 

2.2. valida hoolekogu aseesimeheks Triinu Hordo.  

 

3. 2024/2025 ÕPPEAASTA HOOLEKOGU TEGEVUSKAVA KOOSTAMINE 

Anu Kangur esitles varasemate aastate praktika ning käesoleva õppeaasta plaanide alusel 

koostatud tegevuskava kavandit. Juhtis tähelepanu ka võimalusele korraldada koosolekut-

arutelu elektrooniliste sidevahendite kaudu.  

Lepiti kokku järgimise hoolekogu koosoleku toimumise aeg, 05. detsembril kell 17.00.  

Hoolekogu kinnitas tegevuskava järgmiselt: 

31.10.2024 05.12.2024 MÄRTS 2025 JUUNI 2025 

1. Hoolekogu 

tegevuskava 

koostamine 

2. 2024 lasteaedade 

rahuloluküsitluse 

tagasiside 

3. Hoolekogu 

järelepärimise Järva 

vallavalitsusele 

4. Võlgnevused 

5. Lasteaia 

riskianalüüs 

6. Info 

8. Hoolekogu 

ettepanekud, 

soovitused 

1. Sisehindamise aruande 

kooskõlastamine 

2. Eelarve 

3. Arengukava 

kooskõlastamine 

4. Suvine töökorraldus 

lasteaias, puhkuste 

graafikud 

5. Info 

6. Ettepanekud, 

soovitused hoolekogult 

 

*Toidurahade 

arvestamise alused, 

vallavalitsuse tagasiside3 

1. Kinnitatud 

eelarve 

2. 

Investeeringud 

3. Info 

4. Ettepanekud, 

soovitused 

hoolekogult 

 

1. Rühmade 

koosseisude 

kooskõlastamine 

2025/2026 

õppeaastaks 

2. Õpetajate 

konkurss ja 

konkursikomisjoni 

moodustamine 

3. Õppeaasta 

kokkuvõte 

4. Info 

5. Ettepanekud, 

soovitused 

hoolekogult 

 

4. 2024. a LASTEAEDADE RAHULOLUKÜSITLUSTE TULEMUSED JA 

TAGASISIDE 

Anu Kangur tutvustas kevadel 2024 läbi viidud rahuoluküsitluse tulemusi (vt protokolli lisa 1). 

Üldine hinnang tulemustele hea. Toomas Tammik kinnitab, et Koeru lasteaia tulemused valla 

lasteaedade võrdluses samuti head.  

Arutelu lastevanemate hinnangute üle, tähelepanekud joonistel nähtuvate trendide kohta. Mare 

Pung: tuleb arvesse võtta, et lapsed erinevad ning ka päevad. Anu Kangur: kõik ei peagi 

omavahel klappima.  

Rain Rõmmelgas: murettekitav trend lapse rahulolu lasteaiaga (2018-4,5; 2021-4,3; 2024 - 4,2). 

Anu Kangur: midagi hullu ei ole, ei näe vajadust sekkuda ega muuta midagi.  

Hoolekogu arutab täiendava rahuloluküsitluse läbiviimise võimalusi ja vajadusi 

lapse/lapsevanema rahulolu lasteaiaga osas. Triinu Hordo: võimalus lastevanematelt täiendavat 

tagasisidet saada ka iga-aastase arenguvestluse käigus selliselt, et õpetajatele edastatakse 

 
3 Tegevuskava täiendatud hoolekogu päevakorrapunkti nr 5 arutelu juures.  

https://projektid.edu.ee/pages/viewpage.action?pageId=76221369


  Koeru Lasteaed Päikeseratas 

3(6) 

rahuoluküsitluses faktoritega seotud väited arenguvestluseks ja tagasiside kogumiseks; hiljem 

õppeaasta kokkuvõttes saab õppejuht hõlmata tagasiside arenguvestluste kokkuvõttesse.   

Hoolekogu võtab rahuloluküsitluse tulemused teadmiseks ja teeb direktorile ettepaneku 

kaaluda täiendava tagasiside korjamist ning analüüsimist lastevanemate poolt hinnatud faktorite 

osas. 

5. TAGASISIDE HOOLEKOGU JÄRELPÄRIMISTE KOHTA JÄRVA VV-le 

 

5.1.Anu Kangur tutvustab eelmise hoolekogu koosseisu tehtud järelepärimiste tagasisidet.  

2023/2024 hoolekogu esimees Annabel Künnapuu tegi Järva vallavalitsusele päringu seoses 

lasteaia Koeru ja Vao majaga seonduvate remont ja ehitustöödega (vt protokolli lisa 2). 

Järva vallavalitsus vastas sellele 30.09.2024 (vt protokolli lisa 3). 

5.2.Anu Kangur selgitab, et hoolekogu kogunemise ajaks on rajatud lasteaia tagumise värava 

juurde lubatud täiendav juurdepääsutee. Muret tekitab, kas päästeautode läbipääs sealt 

tagatud. Hoolekogu juhib tähelepanu, et uut teed kasutatakse ka peatumiseks-parkimiseks, 

kui laste toomine-viimine; ligipääs võib olla ka takistatud lume tõttu. Hoolekogu toetab, et 

jalgsi läbipääs oleks lubatud ja säiliks. 

Hoolekogu teeb direktorile ettepaneku kontrollida ja astuda vajalikke samme tagamaks 

päästemeeskonna ligipääs tagumise värava kaudu; teha vajadusel ettepanek vallavalitusele 

liikluskorralduse muutmiseks selliselt, et tagumisel ligipääsuteel on keelatud 

mootorsõidukite liikumine.  

5.3.Vao õppehoone õueala seisukord (õueala asfalteerimine laste liiklemise ohutuse 

tagamiseks) on vallale teada ning lisatud teehoiukavasse.  Anu Kangur selgitab, et selles 

osas tehtud ka Terviseameti ettekirjutus. Toomas Tammik kinnitab, et sellekohane 

ettekirjutus on jõudnud valda ning tuleb täita.  

Hoolekogu võtab teadmiseks.  

5.4.Samuti pöördus hoolekogu seoses Vao hoone välisfassaadi uuendamise küsimusega. 

Vallavalitsuse vastuskirja kohaselt see pigem esteetiline probleem, olemas hoonel 

energiamärgis B ning  selgitab, et viimastel aastatel uuendatud nii kütte- kui 

ventilatsioonisüsteeme.  

Hoolekogu arutab vastust. Anu Kangur selgitab, et küsimuse tõstatamine oli ajendatud mh 

eelmisel aastal olnud külmaprobleemist, kus mõlemad Vao maja rühmad paigutati 

Rukkilille rühmaruumi. Katre Kasemaa: sõimerühma ruumis, millel mõlemal küljel aknad, 

ja fassaadis praod, oli 13 kraadi sooja; tegu 1966 a ehitatud telliskivimajaga. Toomas 

Tammik: samal ajal olid ka küttesüsteemi rikked.  

Hoolekogu teeb direktorile ettepaneku kriitiliselt hinnata Vao maja energiatõhusust 

ning kulusid eeloleval talvel, kui küttesüsteem on töökorras; vajadusel tellida sellekohane 

analüüs (energiaaudit vms) ning kaaluda Vao maja soojustamise ja fassaadi uuendamise 

vajaduse lisamist investeeringute kavasse.  

5.5.Samuti pöördus hoolekogu vallavalitsuse poole küsimusega Koeru õppehoone parkla 

laiendamise vajadusest. Vastuse kohaselt on laiendamise vajadus vähenenud ning 

laiendamine plaanis ei ole.  
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Anu Kangur ja Triinu Hordo selgitavad, et vallavalitsus on ekslikult mõistnud hoolekogu 

pöördumise aluseks olevat probleemi: ohutus ja murualal parkimine olemasoleva 

korralduse raames, mitte üksnes parkimiskohtade nappus. Hoolekogu arutab Koeru maja 

parkla ümberkujundamise vajadust. Toomas Tammik: saab teha teehoiukavasse 

ettepanekuid; plaanides aia juures ka täiendav tee, kus oleks võimalik küljetaskud. Samuti 

arutatakse Vao parkla ruumipuudust. 

Hoolekogu teeb direktorile ettepaneku teha valda kirjalik ettepanek, anda sisend, uue 

teehoiukava koostamisele, et sinna hõlmataks (1) Koeru parkla laiendus nii laste kui 

sõidukite ohutuse tagamiseks ning (2) täiendada planeeritavat teed Aru tänavale parkimise 

küljetaskutega; (3) Vao lasteaia parkla laiendamine.  

Selgitada juurde, et Vao parkla vajaks parkimiskohtade arvu pärast, Koeru vajaks ohutuse 

ja endiselt mahu pärast, kuna kortermajade juures parkimine ei lahendanud probleeme: laste 

ohutu teekond väravani; -manööverdamisruum (praegu pargitakse selle tagamiseks 

mõlemal küljel osaliselt murualal, talvel veelgi kitsam). Lisaks võiks parkla joonida 

tagamaks maksimaalset mahutavust, ohutumat liiklemist ja väravatele ligipääsu ning lisada  

täiendavad küljetaskud, sest praegu niikuinii mahu pärast pargitakse, kuid porine ning talvel 

ilma korraliku aluseta tehakse sinna samuti parkimiskohad.  

5.6.Samuti pöördus hoolekogu vallavalitsuse poole ettepanekuga üle vaadata toidupäeva 

arveldamise, selle eest tasu küsimise põhimõtted, sh toidukorrast loobumise võimalus (vt 

lisa 4). Anu Kangur selgitab, et on saanud selles osas abivallavanemalt suulise selgituse, 

mille kohaselt ollakse valmis aruteluks. Toomas Tammik: peab arvestama ka Järva Halduse 

eelarvestamise võimalustega selles osas.  

Hoolekogu ootab oma ettepanekutele kirjalikku tagasisidet. Hoolekogu palub 

direktoril edastada sellekohane teade vallavalitsusele. Teemat arutatakse järgmisel 

hoolekogu koosolekul. 

 

6. ÜLEVAADE KOHATASU VÕLGNEVUSTEST 

Anu Kangur andis ülevaate kohatasu ja söögiraha võlgadest ja võlglastest. Kokku võlgnevusi 

4093 eurot, 17 peret (neist 5 lasteaiast lahkunud). Leidub nii ühekuulisi võlgnevusi kui ka 

suuremaid (2), kes on samad, mis eelmisel aastal. Sunnimeetmed puuduvad. Vähemalt eelmisel 

aastal olnud võlglaste osas algatatud maksekäsu kiirmenetlused, tehtud ettepanekuid 

maksegraafiku sõlmimiseks.  

Hoolekogu taunib võlgu jäämist, arutab võlgade sissenõudmise strateegiat. Hoolekogu teeb 

direktorile ettepaneku jätkata perspektiivikate nõuete sissenõudmist ning kaaluda aegunud 

nõuete bilansist maha kandmist (ebatõenäoliselt laekuvad arved, lootusetud nõuded).  

Rain Rõmmelgas: miks lasteaias toit ei ole tasuta nagu põhikoolis ja mõnes teises omavalitsuses 

(Lehtse, Tapa)? Toomas Tammik: põhikooliastmes on riigi pandud kohustus ning riik sellest 

tulenevalt toetab, vald lisab omalt poolt 60 senti. 

Paus 18.32-18.40 

7. RISKIANALÜÜS 

Anu Kangur annab ülevaate Terviseameti ettekirjutustest ja riskianalüüsi töögrupi tulemustest. 

Terviseameti menetlustoimingu käigus tuvastatud puudused: Vao õppehoone asfaltkate on 
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konarlik, kukkumise oht; Koeru õppehoones puudusid andmed Päevalillede rühmaruumide 

tehisvalgustuse mõõtmise kohta. Töögrupp tuvastas, et vajadus on Koeru ja Vao õppehoone 

parkla laiendus ja mõistlik liikluskorraldus; Koeru õppehoones väravatele sulgurmehhanismid; 

Vao õppehoone esine asfaltkate uuendus on vajalik laste ohutuse tagamiseks; uuendada Koeru 

õppehoones amortiseerunud sõimerühma varjualune. 

Hoolekogu võtab info teadmiseks.  

Rain Rõmmelgas: mänguväljakute soetamine-uuendamine vajalik, praegu olnud suuresti 

lastevanemate õlul. Anu Kangur selgitab, et vahendid selleks on arvestatud õppevahendite 

eelarvest. Toomas Tammik: peaks olema investeeringuna asutuse eelarves.  

Hoolekogu teeb ettepaneku direktorile ja vallavalitsuse esindajale võimaluse korral juba 

2025. aasta eelarve arutelul lisada eelarvesse täiendavate investeeringute rahastamine (eelkõige 

mänguväljakud). Hoolekogu teeb ettepaneku direktorile edaspidi eelarve koostamisel kaaluda 

probleemide lahendamiseks ka investeeringute tegemist (eelarverea mõttes).  

8. INFO 

 Anu Kangur annab ülevaate lasteaia koosseisust 2024/25 õppeaastal. Personalist on 

tasemelõppes õppijaid hetkel 7. Laste osas: kui Koerus kooliminejate arv väheneb, siis Vaol 

suureneb. Kohataotlusi järgmiseks aastaks on 20+2, ülejärgmiseks aastaks 2+0.  

Hetkel on 122 last järgmise korraldusega (viimases veerus märgitud kooli minemise aasta): 

Hoolekogu võtab info teadmiseks.  

 

8.1.Laste jõulupakid finantseeritakse sellel õppeaastal lasteaia eelarvest, kingituseks on 

raamatud ning taaskord suhkruvabad kommid. Paki maksumus lapse kohta on 10 eurot.  

Toomas Tammik juhib tähelepanu, et ka Järva Haldus eelarvestamisel arvestanud jõuludega, 

direktoril tasub sel teemal täiendavalt Järva Haldusega suhelda.  

Hoolekogu võtab info teadmiseks. 

 

8.2.Anu Kangur annab ülevaate laste lõunasest puhkeajast. Koostamisel uue alushariduse 

seadusega kaasnev õpikeskkonna määrus, milles antakse lasteaedadele juhiseid päevakava 

koostamiseks. On tehtud ettepanek, et alates kolmandast eluaastast võib lõunauni olla 

asendatud vaikse ajaga. Hetkel vanemate laste puhul vaikne aeg sisustatud nt kabetrenniga. 

Eraldi ruumi pakkuda ei ole, täiendavalt mingit muutuste-investeeringute vajadust praegu 

ei näe, möönab, et edaspidi võib vajada muutusi rühmade töökorralduses.  

Hoolekogu võtab info teadmiseks 
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8.3.Anu Kangur informeerib, et käimas on logopeedi konkurss ning alates 10.detsembrist 

vajame ühte õpetajat (asenduskoht). 

Hoolekogu võtab info teadmiseks ning teeb direktorile ettepaneku lisada töökuulutused 

ka tööotsinguportaali (nt Töötukassa).  

 

8.4. Anu Kangur informeerib, et Järva Teenused on teostanud Vao õppehoones mitmed 

küttesüsteemidega seotud uuendus-korrastustööd  (maaküttesüsteemi ümberehitus ja 

lisatööd, digitaalsete termostaatide paigaldamine) kogumaksumusega 3498 eurot. 

Rain Rõmmelgas: kas Koeru maja juures on lubatud tööd teostatud, piirdeaiad värvitud? 

Anu Kangur: piirdeaiad ei ole, küll aga on likvideeritud saali katuse leke. Toomas Tammik: 

peaks lähiajal tulema uus kinnisvarahaldusprogramm, kus saab tehtud-tegemata töid 

jälgida.  

Hoolekogu teeb ettepaneku direktorile Järva Halduselt kirjalikult üle kontrollida 

teostamata tööde staatus, teha puuduolevad pöördumised.  

 

9. ETTEPANEKUD, SOOVITUSED HOOLEKOGULT 

 

9.1.Triinu Hordo juhib tähelepanu, et uuest kalendriaastast on taas oodata lasteaia kohatasu 

tõusu. Lasteaia kohatasu on seotud miinimumpalgaga (5 % töötasu alammäärast), mis 

eeldatavasti on uuest aastast samuti tõusmas.  

Hoolekogu väljendab rahulolematust viimastel aastatel hüppeliselt tõusnud ja tõusva 

kohatasu summaga, murekohaks mitmelapselised pered. Toomas Tammik: vald on valmis 

toetama ka sotsiaaltoetustega, mis eeldavad valla poole pöördumist. Hoolekogu toetab 

selles osas teadlikkuse tõstmist, kaaluda toetuste saamise korra jms kohta infomaterjali välja 

panemist infostendile. 

 

9.2.Katre Kasemaa juhib tähelepanu Vao õuealal olevale ohu allikale: basseinis asuvas 

liivakastis on liivatase nii madal, et tekkinud aste, kus lapsed võivad kukkuda. Vaja 

täiendavat liiva. Samuti on Vao parkimisala väravate eest märg-mudane, kuhu võiks kildu 

juurde tellida. Lisaks juhib tähelepanu, et vajaks uuendamist ka Vao rühma varjualune, mis 

võiks ka eelarvesse panna.  

Hoolekogu teeb direktorile ettepaneku vajadusel tellida täiendavat liiva ja kruusa. 

 

9.3.Katre Kasemaa teeb ettepaneku lasteaia suvise lahtioleku aja paremaks korraldamiseks 

selliselt, et ei peaks Vao lapsi solgutama Koeru vahet.  

Hoolekogu toetab ettepanekut korraldada suvine sulgemine selliselt, et kollektiivpuhkusele 

(juuni esimesed 2 nädalat) eelneb vahetult ühe maja pikem sulgemine ning 

kollektiivpuhkusele järgneb vahetult esimese maja avamine ja teise maja pikem 

sulgemisperiood. Hoolekogu arutab suvist sulgemist järgmisel hoolekogu koosolekul, 

palub direktoril tööplaani ja ettepaneku koostamisel eelkirjeldatud põhimõtet kaaluda 

ning võimalusel järgida.  

 

(allkirjastatud digitaalselt) 

Triinu Hordo 

protokollija  

(allkirjastatud digitaalselt) 

Mari-Liis Murakas 

hoolekogu esimees

 


